

BIO

Alexandra Lieben is the newly elected President of ASciNA and long-standing Chapter President of ASciNA's Pacific South Chapter. She is also deputy director of the Burkle Center for International Relations at the University of California Los Angeles. The Burkle Center is Southern California's leading interdisciplinary center for the analysis and discussion of U.S. foreign policy and international affairs. Alexandra's research centers on democratic governance and democratic innovation and on the potential of subnational diplomacy and digital democracy to reinvigorate citizen engagement, strengthen resilience, and rebuild institutional trust. Alexandra is lecturer at the UCLA Luskin School of Public Affairs and at the USC Price School of Public Policy. She is also an affiliated faculty member of the Promise Institute for Human Rights at the UCLA School of Law. A certified mediator, she teaches crisis de-escalation and prevention, conflict resolution, constructive communication, intercultural competency, and community development at UCLA and for members of public safety and public sector agencies. Alexandra is a member of the board of directors of Villa Aurora & Thomas Mann House e.V. in Berlin, Germany and member of the advisory board of the Thomas Mann House in Los Angeles, a residency program for scholars and an arena for transatlantic dialogue around the topic of democracy. Lieben began her career in the music industry, then pivoted to the film industry, working in Austria and Los Angeles. Lieben holds a Master's degree in public policy with specializations in conflict resolution and international affairs from UCLA and graduated summa cum laude from UCLA with a Bachelor's degree in sociology.

Alexandra Lieben

Alexandra Lieben ist Präsidentin von ASciNA und leitet seit Jahren das Chapter Pacific South. Alexandra ist stellvertretende Direktorin des UCLA Burkle Center for International Relations. Das UCLA Burkle Center arbeitet interdisziplinär und ist das führende Institut Südkaliforniens für die Analyse und Lehre von internationalen Beziehungen und U.S. Außenpolitik. Lieben ist Dozentin an der UCLA Luskin School of Public Affairs und der USC Price School of Public Policy. Sie ist affiliertes Fakultätsmitglied des Promise Institute for Human Rights an der UCLA School of Law. Als zertifizierte Mediatorin unterrichtet sie Studierende in Krisenprävention, konstruktiver Kommunikation, alternativer Streitbeilegung, interkultureller Kompetenz, und Community Entwicklung. Für Führungskräfte und Mitarbeitende von Behörden der öffentlichen Sicherheit und des öffentlichen Sektors hält sie in diesem Bereich Seminare. Alexandra Lieben ist Vorstandsmitglied der Villa Aurora & Thomas Mann House e.V. in Berlin und Beiratsmitglied des Thomas Mann House in Los Angeles. Das Thomas Mann House ist ein sozialwissenschaftliches Residenzprogramm und ein Forum für den transatlantischen Dialog zum Thema Demokratie.

Alexandra Lieben wuchs in der Musikindustrie auf und arbeitete jahrelang als Rock- und Jazz-Konzertveranstalterin in Österreich. Sie wechselte in die Filmindustrie wo sie sowohl in Österreich wie in Los Angeles arbeitete. Sie schloss mit einem BA in Soziologie summa cum laude und einem MA in Public Policy mit Spezialisierung auf Konfliktlösung und internationale Angelegenheiten von der UCLA ab.